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فرهاد پورغلامی پیشکسوت فوتبال 
کشورمان درباره صعود ملوان به لیگ برتر 
می گوید: »به کادر فنی، همه اعضای تیم 

ملوان و مخصوصاً مازیار زارع، پژمان نوری 
و پوررشید تبریک می گویم. به اندازه کافی 
باید از آقای پوررشید به عنوان اسپانسر 
تشکر و قدردانی کرد که حمایت کرد و 
بسیار در صعود ملوان تأثیرگذار بود. جای 
ملوان در لیگ برتر خالی بود و خوشحالیم 
ملوان با پیشینه خوبش توانست به لیگ 
برتر صعود کند.«  پورغلامی شرط بقای 
ملوان در لیگ را این طور بیان می کند: 
»یکی از راهکارهای ماندگاری ملوان 
در لیگ برتر خوب بسته شدن این 
تیم است. چند سرباز خوب می توانند 
جذب کنند و این یک امتیاز بسیار خوب 

برای آنها است. ملوان نیازمند حفظ 
اسکلت تیمی است و در ادامه نیازمند 
جذب حداقل ۶ بازیکن خواهد بود. همه 
مسئولان باشگاه باید بدانند یک تیم در 
لیگ برتر باید هزینه کند. باید تیم خوبی 
ببندند و بعد از آن حمایت شود. غیر از 
این اتفاق بیفتد احتمال سقوط مجدد 
وجود دارد و این برای هواداران قابل 
هضم نیست. ملوان با ریشه ای که دارد 
باید همیشه در سطح اول فوتبال ایران 
حضور داشته باشد و به همین دلیل 
مسئولان باید تلاش بیشتری کرده و این 
تیم را حفظ کنند. من نمی گویم قهرمان 

شوند. باید حمایت لازم صورت بگیرد تا 
همواره در لیگ برتر باشند و بعد از به ثبات 
رسیدن، به نیمه بالایی جدول فکر کنند.« 
پورغلامی با اشاره به شرایط نابسامان 
فدراسیون فوتبال می گوید: »برای این 
فوتبال متأسفم چون معلوم نیست چه 
کسی تصمیم گیرنده است. هیچ خبر 
موثقی هم نمی دهند که می خواهند چه 
کاری انجام دهند. در این برهه از زمان 
که فقط یک اردوی تدارکاتی را پیش رو 
داریم، چگونه باید هماهنگ شویم؟ اگر 
بنا به تغییر باشد، بهتر است از یک مربی 

قوی استفاده کنیم.«

معلوم نیست چه کسی تصمیم گیرنده است

پورغلامی: جای ملوان در 
لیگ برتر خالی بود

بردیف: خارجی نیستم!

کریمی کل ورزشگاه 
را تهییج می کرد
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گلــر تیــم ذوب آهــن قــراردادش را بــه مــدت ســه فصــل دیگــر بــا این تیــم تمدید 
کــرد . حبیــب فرعباســی ســنگربان بلندقامت ذوب آهــن 3 فصل دیگــر در جمع 
سبزپوشــان اصفهانی می ماند و از دروازه ذوب آهن حفاظت می کند. ظهر دیروز 
حبیب فرعباســی با حضور در باشــگاه ذوب آهن قرارداد خود را به مدت 3 فصل 
بــا ایــن تیــم تمدید کرد. ایــن دروازه بان فصل گذشــته در 25 بازی به میدان رفت 

و 20 گل هــم دریافــت کرد.

رضــا دهقانــی خرید جدیــد تیم نفت مسجدســلیمان دلیــل انتخابش را 
ســرمربی تیم می داند. او می گوید: »قراردادم با تراکتور یکســاله بود که 
تمــام شــد و پــس از آن چنــد پیشــنهاد به دســتم رســید، اما بعــد از اینکه 
آقــای مهاجــری بــا مــن تمــاس گرفــت و قبــاً هــم ســابقه کار بــا ایشــان را 
داشــتم، نــه نگفتــم چــون آقــا رضــا را از لحاظ فنــی و اخاقــی خیلی قبول 
دارم. هر جای دیگری هم بودند و پیشــنهاد می دادند، قبول می کردم.«

رضا دهقانی:حمید فرعباسی

به مهاجری »نه« نگفتمتمدید قرارداد دروازه بان ذوب آهن

مامه تیام مهاجم اســبق اســتقال شــایعه پیشــنهاد ســپاهان به وی را رد کرد و 
اعام کرد فعاً بازیکن کایســری اســپور است. مامه تیام مهاجم خارجی سابق 
استقال که گل های زیادی برای این تیم به ثمر رسانده بود، پس از درخشش 
در این تیم راهی لیگ ترکیه شد و در حال حاضر در کایسری اسپور توپ می زند. 
در چند روز اخیر شــایعه شــده بود که ســپاهان به او پیشنهاد داده است اما وی 

در یک چت اینستاگرامی آن شایعه را رد کرد.

مامه تیام

رد پیشنهاد سپاهان

قربان بردیف سرمربی روس تبار 
تراکتور مدعی است که نباید او 
را مربی خارجی به حساب آورد: 
»متولد ترکمنستان هستم ولی 
مادربزرگم در ایران به دنیا آمده 
و خارجی به حساب نمی آیم. 
کودکی ام را در شوروی سابق 
زندگی کردم.« او از رویارویی 
رسلون می گوید:  با با  تیمش 
ر  د ر  کا ل  سا  1 0 ز  ا بیش  «
روبین کازان... قبل از همه از 
شهردار کازان تشکر می کنم و 
رئیس جمهور تاتارستان که این 
امکان را به من دادند. موقعی که 
تیم ما خوب بازی نمی کرد، آنها 
از من حمایت کردند و حمایت 
آنها باعث شد این اتفاق بیفتد. 
بارسلونای آن زمان خیلی قوی 
دنیا  ن  یکنا ز با بهترین  و  بود 
آنجا بودند و خیلی مربی قوی 
داشتند. بسیارخوشحال بودم 
نها  برای تماشاگران چرا که آ
احساس کردند یک تیم قوی را 
شکست داده اند. ما حتی در بازی 
برگشت کازان مساوی کردیم. 
همه فکر می  کردند بارسلونا در 
کازان 5-صفر برنده خواهد شد 
اما این طور نشد. سال بعد هم با 
بارسلونا بازی کردیم و در کازان 
یک-یک کردیم و در دقیقه آخر به 
تیرک زدیم. شاید اولین بازی آنها 
ما را دست کم گرفتند اما بازی در 
کازان، آنها آمده بودند که ببرند. 
سال بعد هم که یک-یک شد، 
آنها جدی گرفتند و می خواستند 
ببرند. ما اینتر، چلسی و رئال 

مادرید را بردیم.«
بردیف با اشاره به کیفیت بازی 
سردار آزمون این طور می گوید: 
»وقتی من سرمربی قزاقستان 
بودم، به اصفهان آمدیم و در 
یک تورنمنت برنده شدیم. من 
ر علی دایی خیلی  ز نحوه کا ا
خوشم آمد و دوست داشتیم 
او را سمت خودمان بیاوریم اما 
خب پولش را نداشتیم. یک 
بازیکن دیگر هم بود به اسم 
کریمی. کل استادیوم را تهییج 
می کرد و خیلی تعجب می کردیم 
که چقدر تماشاگر هست برای 
دیدن بازی ها. ما یک تورنمنتی 
در سن پترزبورگ داشتیم. ما یک 
گروه استعدادیاب داشتیم که 
تورنمنت ها را تماشا می کردند. 
نها به من اطلاع دادند یک  آ
بازیکن ایرانی وجود دارد که 
رد. من فیلم  لی دا کیفیت عا
بازی او را دیدم و گفتم بله او را 
می خواهیم. وقتی به کازان آمد، 
پسر با استعداد و باکیفیتی بود. 
وظیفه ما این بود کیفیتش را بهتر 
کنیم. من خیلی خوشحالم سردار 
حرف های ما را جدی می گرفت. 
طبیعی است که یک پسر جوان 
چندین بار روی نیمکت بنشیند 
زی  با محکم  همیشه  و  ا ما  ا
می کرد. مطمئنم صحبت هایم 
به او کمک کرد و فکر کنم در 
مسیری قرار گرفته که می تواند 
جزو بهترین مهاجمان باشد و به 

یک انفجار نیاز دارد.«

به این اسامی توجه 
کنید؛ فرشاد احمدزاده، 

ساسان انصاری، 
آیاندا پاتوسی، شهاب 
گردان، وحید حیدریه، 

عارف آقاسی، آرش 
رضاوند، مهدی شیری 
و محمدرضا خلعتبری، 

حالا آنها را در کنار 
بازیکنانی همچون 

کولیبالی، پریرا، آبشک 
و ... قرار دهید آن وقت 
شما هم به این نتیجه 
می رسید که فولاد چه 

تیم پرمهره ای است

 
در فوتبال امروز هر چقدر پول بدهید 
آش می خورید. به هر حال تیم هایی 
که بضاعت مالی دارند این حق را برای 
خود قائلند که بازیکنان مدنظرشان 
را به خدمت بگیرند. از طرفی تیمی 
که در لیگ قهرمانان آسیا حضور 
دارد باید هم تقویت شود و از این 
بابت نمی توان ایرادی به آنها وارد 
کرد. تیم فولاد خوزستان تا اینجا در 
فصل نقل و انتقالات خیلی خوب 
عمل کرده است. جواد نکونام در 
اولین گام سعی در حفظ بازیکنان 
کلیدی اش داشت و شاید فقط جدایی 
لوسیانو پریرا تا حدودی برای هواداران 
این تیم غیرمنتظره بود و انتظارش 
را نداشتند. رفتن بهترین گلزن و 
زیکن فولاد به مس  مؤثرترین با
رفسنجان اتفاق خوبی برای فولادی ها 
نبود. البته باید واکنش نکونام را در 
این خصوص دید. آیا پریرا خودش 
دیگر تمایلی به ماندن نداشته یا این 
که نکونام هم بدش نمی آمده که جای 
این بازیکن پا به سن گذاشته را به 

بازیکن جوان تر دیگری بدهد.
فولاد فصل گذشته هم در نیم فصل 

با جذب بازیکنان مطرح در جدول 
تکان خورد و شاید اگر زودتر این اتفاق 
می افتاد در پایان فصل جایگاه بهتری 
را به دست می آورد. اما به نفرات این 
تیم که نگاه می اندازیم سابقه فوتبالی 
خوبی را از آنها می بینیم. بازیکنانی که 
هم ملی پوش بودند هم سابقه حضور 

در جمع سرخابی ها را داشتند.
به این اسامی توجه کنید؛ فرشاد 
احمدزاده، ساسان انصاری، آیاندا 
پانوسی، شهاب گردان، وحید حیدریه، 
عارف آقاسی، آرش رضاوند، مهدی 
شیری و محمدرضا خلعتبری، حالا آنها 
را در کنار بازیکنانی همچون کولیبالی، 
پریرا، آبشک و ... قرار دهید آن وقت 
شما هم به این نتیجه می رسید که 

فولاد چه تیم پرمهره ای است.
ضمن این که آنها خروجی هم داشتند 
که تا امروز احسان مرادیان به صنعت 
بادان، احمدرضا جلالی و  نفت آ
لومینیوم  سیدمهران موسوی به آ
اراک، ساسان حسینی به پیکان، سینا 
مریدی به صنعت نفت، لوسیانو پریرا 
به مس رفسنجان، محمدرضا عباسی 
به تراکتور و مهران درخشان مهر به 

گل گهر سیرجان انتقال پیدا کردند.
البته که جواد نکونام باید جای خالی 
آنها را پر می کرد. به همین دلیل 

خیلی زود دست به کار شد و اتفاقاً 
دست روی هر بازیکنی گذاشت 
جذبش کرد. در سبد خرید او بازیکنان 
مطرحی دیده می شوند که بیشتر شان 
در تیم های مدعی حضور داشتند. 
سعید آقایی و احسان پهلوان را از 
پرسپولیس و فرشید اسماعیلی لژیونر 
استقلالی فوتبال کشورمان را هم 
جدیداً به خدمت گرفته اند. اما این 
پایان کار نبود و فولادی ها همچنان 
سبد به دست در بازار نقل و انتقالات 

حضور داشته و دارند.
کریستوفر کنت دروازه بان اتریشی 
سپاهان فقط چند ساعت بعد از فسخ 
قرارداد با سپاهان و خداحافظی اش 
با هواداران این تیم در اردوی فولاد 
حاضر و قراردادش را با این تیم نهایی 
و در تمرینات شان هم حاضر شد. 
مجید علیاری مهاجم مس رفسنجان 
و یکی از بهترین های آن تیم در فصل 
گذشته هم به اهواز رفت تا جای 

لوسیانو پریرا را پر کند.
علیاری بعد از پشت سر گذاشتن یک 
فصل درخشان در مس رفسنجان 
مورد توجه مدیران استقلال قرار 
گرفته بود و آبی ها تصمیم داشتند 
این بازیکن را به خدمت بگیرند؛ اما 
علیاری به مدیران استقلال اعلام 

کرده بود هنوز حضور در تیم های 
بزرگ برایش زود است و به همین 
دلیل او به پیشنهاد آبی ها پاسخ منفی 
داد. بازیکن جدید فولاد، در فصل 
نقل وانتقالات از سه باشگاه استقلال، 
فولاد و گل گهر پیشنهاد داشت ضمن 
اینکه مس رفسنجان هم تلاش کرد 
قرارداد او را تمدید کند؛ اما در نهایت 
علیاری تصمیم نهایی خود را برای 
حضور در فولاد گرفت و با این باشگاه 

قرارداد امضا کرد.
نی  با قر علی  نها  آ ید  خر مین  سو
زی در تیم های  بقه با بود که سا
گرس،  ن، گهر زا زندرا نساجی ما
 ، ن ا تهر نفت   ، چشمه سر مس 
استقلال تهران، سپاهان اصفهان، 
اسپارتاک ترناوا اسلواکی و سومقاییت 
آذربایجان را در کارنامه خود دارد 
و از این فصل به مدت دو سال در 
لیگ برتر فوتبال ایران برای فولاد 
خوزستان به میدان خواهد رفت. نکته 
قابل توجهی که در خصوص قربانی 
می توان گفت ملیت این بازیکن 
است؛ این مهاجم ۳1 ساله یازدهم 
مهرماه 1۳۹۹ برای اولین بار به تیم ملی 
آذربایجان دعوت شد؛ چرا که پیش تر 
به خاطر دعوت نشدن به تیم ملی ایران 
و پیشنهاد آذربایجانی ها تغییر ملیت 

داده بود و هم اکنون بازیکن تیم ملی 
آذربایجان است. قربانی به مدت دو 
فصل در تیم فوتبال سومقاییت توپ 
می زد، در فصل اول خود 1۸ بازی 
انجام داد و ۹ گل هم در لیگ برتر 
آذربایجان زد و در فصل گذشته نیز 
در ۲۳ بازی 5 بار پایش به گلزنی در 

لیگ برای سومقاییت باز شد.
محمدرضا غبیشاوی از نفت آبادان 
هم دیگر خرید فولادی ها بود. این 
هافبک جوان و ۲۲ ساله فصل گذشته 
نمایش های خوبی را در ترکیب صنعت 
نفت آبادان ارائه کرد و حالا در فصل 
جدید پیراهن یکی از تیم های مدعی 
لیگ برتر را برتن خواهد کرد. نکته 
جالب اینکه غبیشاوی در تیم جوانان 
فولاد حضور داشت و از پایه های این 
تیم به فوتبال ایران معرفی شد و حالا 
دوباره به جمع سرخپوشان خوزستان 

ملحق شده است.
حالا جواد نکونام شاید به همان اندازه 
که از خریدهای تیمش رضایت دارد 
به همان اندازه هم نگران باشد. به هر 
حال او خوب می داند که با این خرید ها 
سطح توقع هوادارانش نسبت به 
فصل قبل بیشتر شده و بخصوص 
این که برخلاف لیگ گذشته، خودش 

تیم را بسته است.

جواد نکونام با دو جین بازیکن

فولاد، منتخب سرخابی ها
جعفر برزگر

روزنامه نگار


